

## 爱心 Love

**Mat 5:43-46 CUV-T** 「你们听见有话说：『当爱你的邻舍，恨你的仇敌。』 (44) 只是我告诉你们，要爱你们的仇敌，为那逼迫你们的祷告。 (45) 这样就可以作你们天父的儿子；因为他叫日头照好人，也照歹人；降雨给义人，也给不义的人。 (46) 你们若单爱那爱你们的人，有什么赏赐呢？就是税吏不也是这样行吗？

**Mat 5:43-46 KJV** Ye have heard that it hath been said, Thou shalt love thy neighbour, and hate thine enemy. (44) But I say unto you, Love your enemies, bless them that curse you, do good to them that hate you, and pray for them which despitefully use you, and persecute you; (45) That ye may be the children of your Father which is in heaven: for he maketh his sun to rise on the evil and on the good, and sendeth rain on the just and on the unjust. (46) For if ye love them which love you, what reward have ye? do not even the publicans the same?

**Mat 22:37-39 CUV-T** 耶稣对他说：「你要尽心、尽性、尽意爱主你的神。 (38) 这是诫命中的第一，且是最大的。 (39) 其次也相仿，就是要爱人如己。」

**Mat 22:37-39 KJV** Jesus said unto him, Thou shalt love the Lord thy God with all thy heart, and with all thy soul, and with all thy mind. (38) This is the first and great commandment. (39) And the second *is* like unto it, Thou shalt love thy neighbour as thyself.

**Joh 13:34-35 CUV-T** 我赐给你们一条新命令，乃是叫你们彼此相爱；我怎样爱你们，你们也要怎样相爱。 (35) 你们若有彼此相爱的心，众人因此就认出你们是我的门徒了。」

**Joh 13:34-35 KJV** A new commandment I give unto you, That ye love one another; as I have loved you, that ye also love one another. (35) By this shall all *men* know that ye are my disciples, if ye have love one to another.

**Rom 12:9-10 CUV-T** 爱人不可虚假；恶要厌恶，善要亲近。(10) 爱弟兄，要彼此亲热；恭敬人，要彼此推让。

**Rom 12:9-10 KJV** *Let love be without dissimulation. Abhor that which is evil; cleave to that which is good. (10) Be kindly affectioned one to another with brotherly love; in honour preferring one another;*

**1Co 13:4-8 CUV-T** 爱是恒久忍耐，又有恩慈；爱是不嫉妒；爱是不自夸，不张狂，(5) 不做害羞的事，不求自己的益处，不轻易发怒，不计算人的恶，(6) 不喜欢不义，只喜欢真理；(7) 凡事包容，凡事相信，凡事盼望，凡事忍耐。(8) 爱是永不止息。先知讲道之能终必归于无有；说方言之能终必停止；知识也终必归于无有。

**1Co 13:4-8 KJV** *Charity suffereth long, and is kind; charity envieth not; charity vaunteth not itself, is not puffed up, (5) Doth not behave itself unseemly, seeketh not her own, is not easily provoked, thinketh no evil; (6) Rejoiceth not in iniquity, but rejoiceth in the truth; (7) Beareth all things, believeth all things, hopeth all things, endureth all things. (8) Charity never faileth: but whether *there be* prophecies, they shall fail; whether *there be* tongues, they shall cease; whether *there be* knowledge, it shall vanish away.*

**1Ti 1:5 CUV-T** 但命令的总归就是爱；这爱是从清洁的心和无亏的良心，无伪的信心生出来的。

**1Ti 1:5 KJV** *Now the end of the commandment is charity out of a pure heart, and of a good conscience, and of faith unfeigned:*

**Heb 10:24-25 CUV-T** 又要彼此相顾，激发爱心，勉励行善。 (25) 你们不可停止聚会，好像那些停止惯了的人，倒要彼此劝勉，既知道（原文作看见）那日子临近，就更当如此。

**Heb 10:24-25 KJV** And let us consider one another to provoke unto love and to good works: (25) Not forsaking the assembling of ourselves together, as the manner of some *is*; but exhorting *one another*: and so much the more, as ye see the day approaching.

**1Jn 3:18 CUV-T** 小子们哪，我们相爱，不要只在言语和舌头上，总要在行为和诚实上。

**1Jn 3:18 KJV** My little children, let us not love in word, neither in tongue; but in deed and in truth.

**1Jn 4:18 CUV-T** 爱里没有惧怕；爱既完全，就把惧怕除去。因为惧怕里含着刑罚，惧怕的人在爱里未得完全。

**1Jn 4:18 KJV** There is no fear in love; but perfect love casteth out fear: because fear hath torment. He that feareth is not made perfect in love.

**Gal 5:13 CUV-T** 弟兄们，你们蒙召是要得自由，只是不可将你们的自由当作放纵情欲的机会，总要用爱心互相服事。

**Gal 5:22 CUV-T** 圣灵所结的果子，就是仁爱、喜乐、和平、忍耐、恩慈、良善、信实、

**Gal 5:13 KJV** For, brethren, ye have been called unto liberty; only *use not liberty for an occasion to the flesh, but by love serve one another.*

**Gal 5:22 KJV** But the fruit of the Spirit is love, joy, peace, longsuffering, gentleness, goodness, faith,